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Kakovostno delo i n  razvoj 
sta jamstvi za uspešnost 

Leto 1992 je hitro mini
lo. To je čas, ko se vpraSu-
jemo: ali smo z doseženi
mi rezultati lahko zado
voljni? 

Dosegli smo večjo pro
izvodnjo kot v predhod
nem letu, saj smo v letu 
1992 izdelali 1.885.000 pa
rov obutve, medtem ko 
smo jih v letu 1991 samo 
1.799.000 parov. Tudi pro
dali smo več, saj so se, 
kljub večji proizvodnji, 
tudi znižale zaloge na 
koncu leta. 

Ustvarili smo tudi pla
nirano novo vrednost in 
si na ta račun na koncu 
leta privoščili celo dve iz
redni delitvi. Eno v obliki 
denarnega izplačila in 
drugo (ki jo je moral 
rezultat tudi pokriti), za 
bodoči odkup delnic 
tovarne. 

V času, ko je celotno 
slovensko gospodarstvo 
še v veliki krizi, bi lahko 
rekli, da smo bili dokaj 
uspešni in da se lahko od
dahnemo. 

Uspeli smo z lastnimi 
silami prebroditi skoraj 
nemogoče probleme. S 
tem smo dobili tudi večji 
občutek, da smo na pravi 
poti. Osnovno borbo za 
preživetje smo dobili; se
daj je pred nami bitka za 
večjo kvaliteto dela v to
varni in prizadevanje za 
boljško kvaliteto življenja 
vseh zaposlenih kot po
sledice kakovostnega de
la tovarne. 

Problemi, s katerimi 
smo bili soočeni v zadnjih 
letih, so bili tako veliki, 
da bi upravičeno lahko 
obupali. Ni potrebno po
sebej razlagati, kaj pome
ni za podjetje, če preko 
noči izgubi preko 70 % 
donosnega trga, če izgubi 
ob tem še ogromen del 
svojega premoženja v 
zgradbah v bivši Jugosla
viji, kjer smo hkrati izgu-

Direktor Bojan Starman 

bili tudi veliko blaga v 
zalogah ter morali odpi
sati precej terjatev do 
bivše Sovjetske zveze itd. 

Skromna ocena izgu
bljenega premoženja v 
bivši Jugoslamji je preko 
20 milijonov nemških 
mark. 

Ko je najtežje, se pona
vadi priključijo še druge 
težave... 

Ob vsem tem smo se 
stalno ubadali z velikim 
problemom prezadolzeno-
sti tovarne. Oderuške 
obresti naših bank so 
nam požrle milijone 
mark; pa smo kljub temu 
uspeli zniževati nivo naše 
zadolženosti. V štirih le
tih smo povprečni nivo 
zadolženosti znižali za 
več kot 12 milijonov 
mark. Ob vsem tem smo 
se morali boriti z nesmo
trno gospodarsko politiko 
v državi. 

Imeli smo ogromno inf
lacijo, tečaji tujih valut 
so vedno prenizki in ne 
spodbujajo izvoznikov, 
obremenitve in davki pa 
so iz meseca v mesec vi
šji. Poleg tega imamo še 
na kupe predpisov, ki 
nam otežujejo normalno 
poslovanje in povzročajo 
nepotrebne stroške. Prete

žni del naštetih proble
mov je za nami in smo jih 
uspešno prebrodili. To 
smo dosegli samo zato, 
ker smo bili enotni in 
prepričani da bomo uspe
li. »Voz smo namreč vsi 
vlekli v eni smeri« in to v 
smeri kot nam jo določa 
trg. Dokazali smo, da s 
skupnimi močmi lahko 
dosežemo skoraj nemogo
če. 

Skupno lahko ugotovi
mo, da se je splačalo po
truditi. Dokazali smo sa
mim sebi, da zmoremo 
marsikaj; tako nas ni več 
strah prihodnosti. 

Ob tem pa smo tudi 
spoznali, da je tudi v bo
doče vse odvisno od nas 
samih. To je zelo po
membno. Uspešno poslo
vati in biti razvojno in tr
žno uspešen ter konku
renčen je vedno težje. 
Konkurenca je vedno 
hujša in v bitki s trgom in 
konkurenco ni prostora 
za slabe. 

Če si bomo v tej bitki 
privoščili le trenutek od
diha, lahko zaspimo in 
nas nihče več ne bo mo
gel prebuditi... 

Socializem, v katerem 
so po pravilu bolje živeli 
nesposobni in tisti, ki ni
so nič ustvarjali, je za na
mi. 

V času čistega tržnega 
gospodarstva, v katerega 
s težavo in vse prepočasi 
prehajamo, bo tisti, ki bo 
več ustvaril tudi več imel. 
Mi vsi želimo imeti več in 
živeti bolje, počasi pa 
moramo spoznati tudi na
slednjo naravno zakoni
tost — najprej moramo 
ustvariti več, če bomo že
leli več imeti. Morda si 
kdo misli, da smo v teh 
letih izkoristili vse notra
nje rezerve. To še zdaleč 
ni res. Še vedno je tovar
na prostor, kjer se misli 

Nadaljevanje na 2. strani 
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4 %  
Prav zanimivo bi bilo 

opazovati od strani, če ne  
bi šlo za nas in  naše rav
nanje. In to v zvezi z na
šim delom, kar je  lahko 
usodno povezano z našo 
prihodnjo usodo. Kar 
sponmite se, kako si pri
zadevamo, da bi bilo ka j  
pravočasno in kakovo
stno narejeno. S skrajni
m i  napori nam to pogosto 
uspe. 

Potem pa pride obdobje 
samozadovoljnosti ali pa 
razmer, ko razmišljamo: 
se je  res vse zarotilo proti 
nam? Rezultati so pona
vadi prav tako slabi. Kaj  
storiti? 

Gre namreč za dve 
stvari, ki  sta še vedno po
gosto zanemarjeni: 

— načrtno delovanje 
služb v zvezi z našimi 
usmeritvami, 

— organizacijsko dode
lani postopki, ob predvi
denih ukrepih za prema
govanje težav ali bolje 
izogibanje le-teh. 

У svetu vse to dobro po
žirajo; pri nas (tudi v Al-
pinA na desetine ljudi to 
ve. Se več, poznajo načine 
in  metode, kako ravnati v 
tržnih razmerah. Toda 
nekako ne moremo iz 
»kolesnic«. Morda pa po
leg vednosti (znanja) po
trebujemo pravi občutek 
ali ustrezno (tudi materi
alno) spodbudo. To se da 
popraviti. Huje je, če naše 
vrednote niso usklajene z 
vrednotami trga. In prav 
kriza vrednot je  tista teo
retična osnova, ki bi  se je  
moral zavedati v s ^  
praktik. 

N. P. 
V / 
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Ugodni rezultati 
Naše delo v 
preteklem letu i n  
v prvih dneh  letos 
ocenjuje direktor 
Bojan Starman 
Ugodni rezultati lani 

Za leto 1992 lahko ugotovimo, 
da smo večino zastavljenih ci
ljev uresničili. 

Načrtovali smo izdelavo 
1.900.000 parov obutve; dejan
sko smo izdelali le 15.000 pa
rov manj. Prodali pa smo 
1.963.000 parov obutve, kar po
meni, da se j e  tudi zaloga v skla
dišču končnih izdelkov konec le
ta zmanjšala za 78.000 parov. Od 
skupno prodane količine smo iz
vozili 1.531.000 parov, kar j e  ena
ko kot smo planirali. V MPM 
smo dobavili 306.000 parov obu
tve, v grosistični prodaji pa še 
126.000 parov. 

Poleg tega smo planirali, da 
bomo od prodaje proizvodov iz
tržili 62 milijonov DEM, da bodo 
materialni stroški te proizvod
nje  in dokupa 35,5 milijonov 
DEM, nova vrednost 26,5 mi
lijonov DEM, dobiček pa 
500.000 DEM. 

V delitvi nove vrednosti smo 
predvidevali 9 milijonov DEM 
za režijske materialne stroške 
in amortizacijo 13 milijonov 
DEM za plače, 4 milijone DEM 
za obresti, 0,5 milijonov DEM pa 
za dobiček. 

Dokončnih podatkov o realiza
ciji tega dela plana še nimamo. 
Jasno je, da smo za osebne do
hodke porabili kar 4,8 milijone 
DEM več kot smo planirali. Iz 
realizirane nove vrednosti v letu 
1992 smo za osebne dohodke na

menili kar 17,8 milijonov DEM. 
Tudi za obresti smo plačali več 
kot smo planirali. Ta strošek j e  
znašal 4,5 milijonov DEM. F î 
režijskih materialnih stroških j e  
bil plan presežen, kar pomeni, 
da nam j e  v letu 1992 uspelo 
ustvariti precej višjo novo vred
nost kot smo planirali. Ker še ni 
zaključnega računa, ocenjujem, 
da bo realizirana nova vrednost 
najmanj 20 % večja kot smo na
črtovali. 

Za leto 1992 j e  značilno, da ni 
bilo večjih pretresov na področ
ju  programov niti trgov. Pokaza
lo se je, da smo izgubljene trge 
(Sovjetska zveza, bivša Jugosla
vija) uspešno nadomestili s po
večanim izvozom na Zahod. 

Največji problem v letu 1992 
j e  bila precenjenost tolarja in te
mu sledeča prehitra rast tolar
skih stroškov, ki niso imeli več 
pokritja v večjem iztržku od iz
voza na Zahod. Problem smo re
ševali predvsem s povečanim 
uvozom in zmanjševanjem zu
nanjetrgovinskega presežka. 

Ob naštevanju doseženega pa 
niti za hip ne smemo pomisliti, 
da j e  bilo vse lepo in prav. Bilo 
j e  še vedno preveč napak in 
marsikateri tolar ali dolar bi 
lahko imeli več, če bi bili bolj go
spodarni. 

V letu 1993 planiramo proiz
vodnjo 1.950.000 parov obutve in 
ob tem dvig produktivnosti za 
5 %. Enak j e  plan prodaje, kjer  
planiramo poleg 400.000 parov 
prodaje doma še 1.550.000 parov 
izvoza na Zahod. Osnovni pou
darek aktivnosti bo na razvoju, 
boljši organizaciji, zniževanju 
nepotrebnih stroškov, in s tem 
seveda prizadevanje za čim bolj
ši rezultat. 

Bojan STARMAN 

Kakovostno delo i n  razvoj  
sta jamstvi  za  uspešnost 
(Nadaljevanje s I. strani) 
drugače kot doma. Marsi
kdo pomisli: če bi bilo to 
moje, se ne bi tako delalo. 
Najprej bi ugotovili, da 
nekateri s svojim delom 
ne zaslužijo niti svoje 
plače, potem bi ugotovili, 
da bi se dalo še marsikaj 
prihraniti ali kupiti cene
je itd. Ugotovili bi tudi, 
da bi se z boljšo organiza
cijo dalo narediti več, ali 
pa prodati dražje. Tovar
no še prepogosto smatra
mo kot možnost, kjer si 
na tak ali drugačen način 
poskusimo čim več prido
biti. Pogosto pozabljamo, 
da bomo lahko delili sa
mo tisto, kar bomo sami 
ustvarili. Če bomo nera
cionalno trošili, bo to po
menilo slabši rezultat... 

Področje delovnih razmerij 
odslej urejuje podjetniška 

kolektivna pogodba 
N a  z a d n j i  s e j i  de lavskega  

s v e t a  v m e s e c u  d e c e m b r u  j e  
b i l o  d o k o n č n o  d o g o v o r j e n o  
z a  s p r e j e m  s p l o š n i h  aktov  s 
področ ja  d e l o v n i h  r a z m e r i j  
i n  d a  to  področ je  u r e d i m o  s 
Pod jetn iško  k o l e k t i v n o  po
godbo.  T o  p o g o d b o  s o  t a k o j  
p o  novo le tn ih  p r a z n i k i h  
s k l e n i l i  direktor,  de lavsk i  
s v e t  i n  o b a  s indikata,  u p o r a 
b l j a  p a  s e  o d  1. j a n u a r j a  
1993. 

Sestavni deli te pogodbe so 
pravilnik o delovnih razmerjih, 
pravilnik o obveznostih in odgo
vornostih, pravilnik o izobraže
vanju in usposabljanju, pravil
nik o nagrajevanju in do skleni
tve podjetniške pogodbe sprejeti 
sklepi delavskega sveta s tega 
področja ter pogodba o pogojih 
za delovanje sindikata. 

Skratka, gre za uskladitev na
še interne ureditve s splošno in 
branžno kolektivno pogodbo in 
zakoni s tega področja, ki smo jo 
sicer že sproti usklajevali s skle
pi delavskega sveta, sedaj pa jih 
vključujemo v podjetniško po
godbo. 

S podrobnejšo vsebino smo 
vas  seznanjali že v naših Infor
matorjih, na sejah delavskega 

sveta in sestankih sindikata. 
Opozorili bi vas radi le na to, da 
se na področju delovnih razme
rij, glede na zakonsko ureditev, 
pristojnosti samoupravnih orga
nov prenašajo na direktorja. 
Glede na to, smo z novo ureditvi
jo v podjetniški pogodbi opustili 
tudi komisijo za delovna raz
merja. Direktor lahko prenese 
svoja pooblastila tudi na posa
meznega delavca s posebnimi 
pooblastili in odgovornostmi 
(člane kolegija). Disciplinska ko
misija ostaja pristojni organ za 
odločanje o disciplinski in mate
rialni odgovornosti delavcev na 
odločitev prvostopenjskih orga
nov (disciplinske komisije, di
rektorja oz. delavca s posebnimi 
pooblastili in odgovornostmi). V 
vseh fazah sprejemanja po
membnejših odločitev iz tega 
področja, pa igra pomembno vlo
go tudi sindikat s svojimi pred
logi. 

Podrobnejšo vsebino podjetni
ške kolektivne pogodbe si bodo 
delavci lahko ogledali pri vodjih 
oddelkov, služb, sektorjev, sindi
katu, predsedniku delavskega 
sveta pa tudi v pravni oz. ka
drovski službi, kjer  lahko dobijo 
tudi strokovno tolmačenje. 

Marinka TUŠEK 

n a m  

č e  bomo torej želeli biti 
dobri in uspešni, moramo 
га to skrbeti vsi, na vseh 
deloxmih mestih. Osno
vna naša naloga v letu 
1993 je izboljšati kvalite
to dela na vseh področjih. 
Še naprej si bomo priza
devali za racionalizacijo 
poslovanja ter zniževanje 
stroškov na enoto proiz
voda. Samo kvaliteta in 
razvojno sodoben pro
gram, ob naših konkuren
čnih cenah, nam bo omo
gočil pričakovano dobre 
poslovne rezultate. 

Naslednje leto bo tudi 
leto lastninske preobraz
be, v kateri bomo posku
sili, da bi tudi formalno 
Alpina postala v večinski 
lasti zaposlenih. 

B o j a n  STARMAN 

Organizacija 
Organizacija ni samo izbran način dela. Izbran 

mora biti tudi pravi trenutek in prilagojen ljudem, ki 
jih vodimo. 

Organizacija 
Organizacija je izvajanje dogovorjenega, tako, da 

dosežemo cilje, ki jih od nas pričakuje partner, katere
ga ne zanimajo naši stroški, temveč le pravi čas izde
lan dovršen produkt in naša poslovnost. 

Kadri 
Ko delamo sezname kadrov, se moramo predvsem 

vpraševati: Kaj moramo doseči (delati) in kdo bi to 
najbolje zmogel? 

Kadri 
Ko tehtamo med izobraženim delavcem in »na

šim« delavcem — je najbolje, da so odločimo za prave
ga delavca. 

Denar 
Kaj pravite, kdo bo ustvaril bogastvo: visoko stro

kovni ekonomski analitik ali bister in podjeten »špe
kulant«? 

Denar 
Če veste, kje vAlpini »leži denarna tleh«, ga pobe

rite in nam sporočite. Uredništvo 
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Kot lastniki bomo poslovali bolje 
Naposled s m o  p o  d v e h  let ih  priprav, razprav  i n  m e n j a 

v a n j a  mode lov  l e  dobi l i  Zakon o las tn inskem preobl ikova
n j u  podjet i j .  Lastninsko preob l ikovan je  p o m e n i  s p r e m e m b o  
družbenega  pod je t ja  v p o d j e t j e  z z n a n i m i  lastniki.  

K a j  l a h k o  o d  tega pr ičaku jemo,  k a j  m o r a m o  naredit i?  

potrebno ugotoviti 
! osnova za 

^oblikovanje.  To j e  razlika 
J. vrednostjo sredstev podje-
rvnHio?̂  yfGdnostjo obveznosti 
inLii« bo metodo-
ii "^oločanja te vrednosti, ki 
hiio« ° vrednost otvoritvene 
hiiifo'ci P'"®<̂ Pisala Vlada Repu-
Hr!w- lahko pa se tudi 
cenilcev pooblaščenih 

preoblikovanja je  
j ycndar mislim, da za nas 

P aejo v poštev naslednji; 
In i '  % družbenega kapita-
j podjetje navadne delnice 
1 n •/ prenese na sklade, in sicer 
n» Pokojninski sklad, 10 % 
SK,";*odninski sklad in 20 % na 
J*;..®" z namenom nadaljnje raz-
cv- J pooblaščenim investicij-

im družbam (za lastniške cer-
Te delnice dajejo pravi-

o do upravljanja in do dividen-
® (del dobička družbe, ki pripa-
? delničarjem), pri čemer del-

tujce morejo prodati 

2. Zaposlenim, bivšim zapo-
in upokojenim delavcem 

S°, lahko razdeli navadne 
J za največ 20 % vrednosti 

mzbenega kapitala. Glasijo se 
fГИ '̂ ve leti neprenosljive 
\ azen z dedovanjem), razdelijo 
Kf.?® v zameno za lastniške cer-

Kate, ki jih dobijo vsi drža-
H^^»LY.̂ ''®(̂ nosti od 200.000 SIT 
dobo) (glede na delovno 

3. Ostanek, 40 % družbenega 
® se lahko predvidi kot 

zacija (kupnina ostane podje
tju), ki pa ima sedaj določilo, da 
mora biti tega kapitala najmanj 
30 % od vrednosti po otvoritveni 
bilanci, kar j e  za nas preveč in 
po moje nedosegljivo. 

V tem sestavku seveda ne 
bom ocenjeval ali j e  zakon pra
vičen, uravnotežen, delavski in 
kar j e  še podobnih značilnosti in 
o čemer so tekle precej burne 
razprave v parlamentu in širši 
javnosti, predvsem pa v med
strankarskem predvolilnem bo
ju. Zakon je  sprejet in ravnati se 
bo treba po njem, še prej pa do-

i«euviui ivui 

Don, i ^ katerega velja 25 % 
олЕ,. Pravico do notranjega 
*i P® 'шајо vsi zaposleni, biv-
tia T i  ^ in upokojenci podje-
tpv," J , Rj je treba odkupiU 20 % 
tih ostalo pa v štirih le-
7 - '  eno četrtino letno, 
ne uvc?^ delnice sklad 
Odkiip.ii*̂ }̂.®.®'®®ovalne pravice, 
bičkn J- ^ j® možno iz dela do-
nigA i' '^"P®da zaposlenim, iz 

f™.gih sredstev, ki jih 
čila teh^riof'^° Y podjetje. Za pla-
mpnior je možno tudi za-

. presežek lastninskih 
^rtifikatov ki ostanejo od in-
pod točko 2 opisane 
nih obvezne i"ter-
s o ^ e ^ ' '  "načini preoblikovanja 

5 delnic podjetja 
jetja vseh sredstev pod-

la4tnl^°^''l'°^®'*j® z večanjem lastn^kega kapitala 
razvni »a Sklad za 

Slovenije. 
„ teh bi bilo zanimivo pred-

Л.® ®"̂® lastniškega kapi
tala, tako imenovana dokapitali-

lavce, upnike, do katerih ima 
podjetje dolgoročne obveznosti 
in morebitne upravičence, ki so 
zavarovali svoje zahtevke v 
skladu s tem zakonom. Obvezna 
j e  tudi objava v Uradnem listu 
RS. Zakon j e  začel veljati 5. de
cembra 1992, roki iz zakona ra
zen nekaterih za pripravo pa 
začnejo teči po preteku šestih 
mesecev od uveljavitve. Podjetje 
izvede preoblikovanje in vpis v 
sodni register najkasneje v roku 
12. mesecev. 

Smo torej v položaju, ki j e  
sam po sebi čuden, j e  pa resni
čen. Podjetje lahko samo sebi iz
bira oziroma lahko bistveno 
vpliva na izbor svojih lastnikov. 
Očitno je, da za določeno podje
t je  vsaka varianta ni enako do
bra in da j e  za izbor potrebno 
določiti kriterije, ki niso le odraz 
tekoče poslovne politike podje
t ja  in trenutnih problemov, am
pak odraz naše razvojne strate
gije. Lastninjenja ne smemo gle
dati kot formalno prilagajanje 
zakonu, ampak kot pomembno 
poslovno odločitev. 

Za podjetje so sprejemljivi vsi 
tisti potencialni lastniki, ki ver
jamejo v razvoj podjetja. Poslo
vno tveganje se bo v celoti pre
neslo od sedanjega neznanega 
in nedoločljivega lastnika na no
ve, znane lastnike. Prevzem tve

ganja pa bo prinesel spremembo 
tudi v razmišljanje zaposlenih 
in nas spremenil iz delavcev v 
lastnike oziroma solastnike. 

Prepričan sem, da lahko za
posleni z internim odkupom, ki 
je opisan, z lastniškimi certifi
kati, internimi obveznicami in 
po možnosti še z dodatnim de
narjem, postanemo lastniki 
kontrolnega paketa delnic svo
jega podjetja. Proces lastninje
nja ne bo mogel biti uspe^n  
brez ustrezne ugodne klime in 
sodelovanja zaposlenih. 

Povabili bomo tudi bivše zapo
slene in upokojence, ki so veliko 
prispevali k rasti Alpine in mi
slim, da jo imajo še vedno za 
svojo in nam zaupajo. Prav goto
vo bodo zainteresirani vlagati v 
svoje lastniške certifikate v bolj
ša podjetja prej kot v državne 
sklade. Boljše podjetje pa Alpi-
na še vedno j e  in z lastninje
njem mora postati še boljša. 

Delnice, ki jih bomo dobili, ne 
bodo vredne toliko, da bi lahko 
živeli od dividend. Se naprej bo 
treba živeti od dela, kajti z za
sebno lastnino bo plača v večji 
meri izražala tržno vrednost na
šega dela in tak sistem daje nov 
motiv za boljše delo in gospo
darjenje. 

Zoran KOPAČ 

Predsednik delavskega sveta 
Zoran Kopač 

bro pripraviti na to pomembno 
spremembo v življenju našega 
podjetja kot tudi vsakega posa
meznika. 

Temu zakonu bo moral naj
kasneje v šestih mesecih slediti 
še Zakon o gospodarskih druž
bah in pa izvedbeni predpisi 
o pooblaščenih investicijskih 
družbah (pri teh bo mogoče za
menjati certifikate za delnice), 
Sklada za razvoj, Agenciji za 
prestrukturiranje in kapitalskih 
skladih, ki bodo natančneje ure
jali operativno izvedbo zakona. 

Podjetje izvede preoblikova
nje  po programu preoblikova
nja, za izdelavo tega pa j e  delav
ski svet podjetja že imenoval 
delovno komisijo. Program 
sprejme organ upravljanja, to j e  
delavski svet in ga predloži v 
odobritev Agenciji. Program mo
ra vsebovati predvsem opis nači
nov preoblikovanja oziroma nji
hovo kombinacijo ter predhodno 
finančno in organizacijsko 
prestrukturiranja. Natančnejše 
predpise o izdelavi programa bo 
izdala Vlada RS. 

S programom preoblikovanja 
mora organ upravljanja podje
t ja  pisno seznaniti zaposlene de

Na sejmu smo se izkazali 
v času od 2. do 6. decembra 

1992 smo se udeležili tradicio
nalnega sejma SNEŽINKA v 
Ljubljani. To je naš največji do
mači sejem, ki obsega celovit 
program zimsko-športne po
nudbe. Razstavljajo (in prodaja
jo) najmočnejši v zimski turisti
čni ponudbi, proizvajalci ali 
uvozniki obutve, oblačil in opre
me za zimske športe, pa tudi iz
delkov, ki so s tem povezani. 

Sodelovanje na sejmu j e  za 
nas, kot vodilnemu proizvajalcu 
smučarske obutve, pomembno 
predvsem zaradi informacij o 
celoviti ponudbi na domačem tr
gu. To je  priložnost za utrditev 
našega mesta na trgu, in hkrati 
prikaza o oceni pravilnosti 
usmeritve naše cenovne politi
ke. Prav tako je  ta sejem za nas 
pomemben s prodajnega vidika, 
ker na sejmu prodajamo smu
čarsko in tekaško obutev, drsal
ke in apreski obutev. Z letošnjo 
prodajo pa smo izredno zado
voljni, s a j  smo v petih dneh 
uspeli prodati 1100 parov pan-
cerjev in tekaške obutve, 115 pa
rov drsalk in 150 parov ostale 
obutve in vezi. Vrednostno smo 
prodali za okrog 10.200.000 tolar
jev obutve, kar lahko primerja
mo z enomesečno prodajo v eni 
od boljših prodajaln v najbolj 

prodajnem mesecu, pri čemer 
moramo pohvaliti tudi izredno 
prizadevnost naših prodajalcev. 

Skrbeli smo za to, da smo za
logo na sejmu dopolnjevali vsak 
dan sproti in s tem skušali dose
či čim večji izkupiček. K temu 
pa j e  pripomogla prav tako učin
kovita servisna dejavnost. 

S samo ureditvijo sejma smo 
bili še bolj zadovoljni kot prej
šnja leta. Dekoracija izložbe je  
bila zelo učinkovita in prijetna 
za oko in v večji meri kot doslej 
plod izkušenj in pobud naših 
strokovnjakov. 

Na sejmu je  bil organiziran 
tudi zabavno informativni pro
gram — Srečna ura pri Alpini, 
katero je  vodil vsem poznani To
ne Fornezzi — Tof s svojo skupi
no. Program je  pritegnil veliko 
pozornost obiskovalcev, pred
vsem otrok. Glede na to, da smo 
letos edini imeli program, je  bil 
le ta deležen še več pohval kot 
običajno. 

In če ob koncu strnemo vtise, 
lahko rečemo, da smo s sejmom 
z vseh vidikov zadovoljni, še po
sebej, da smo uspeli sejmu vdih
niti vodečo vlogo Alpine in se 
pokazati kot zelo uspešno 
podjetje. 

Olivera JEREB 



к п к о  u m f i R i n m o  
"C ir 

3000 parov iz 
prikrojevalnice 

»Tu v prikrojevalnici sekamo zgornje dele za dva trako
va žirovske šivalnice, za Sentjošt, malo (novo) šivalnico in 
za Rovte,« j e  povedala vodja oddelka Anica Kavčič. 

»Za Sentjošt in  malo šivalnico sekamo Colorado pro
gram, za šivalnico Ziri — za Gervinio, Rockport in  domača 
naročila; za Rovte pa sekamo gornje dele za visoke ženske 
škornje (ponaročiia). 

TanjSanje je  pomembna faza pri sestavi zgornjih delov 

znati, biti mora pa tudi več 
ljudi (trenutno jih tu dela 
61). V proizvodnji se  vrti veli
ko dragega materiala. Delav
ci so zato stimulirani tudi za 
prihranek pri materialu. 

Oprema prikrojevalnice j e  
še kar v redu, le nobenega 
rezervnega stroja nimamo. 
Dobro pa bi bilo kupiti nov 
stroj za tanjšanje. 

Pri žigosanju j e  težnja, da 
označevanja na jedru ne bi 

bilo več (odkar uporabljamo 
simbole), oštevilčenje na 
podlogi pa seveda mora biti. 

Razumljivo je, da raznovr
stna proizvodnja zahteva od 
artikla do artikla različno 
število delavcev. To rešuje
mo povečini v okviru oddel
ka ali pa v sodelovanju s ši
valnico,« j e  še omenila Anica 
Kavčič. 

Nejko PODOBNIK 
Pri sekanju naravnih materialov je  treba veliko znati 

Proizvodnja n a  
modnem programu 

po pričakovanju 

žigosanje je  ena od treh delovnih področij v prikroje
valnici 

Skupaj nasekamo, potanj-
šamo oz. ožigosamo okrog 
3000 parov dnevno, kar mi
slim, da j e  kar precej. Delo 
poteka kar dobro; težava j e  
predvsem v tem, da j e  na po
rodniški kar osem ključnih 
prikrojevalk. To moramo na
domestiti z novimi ljudmi; to 
pa ni enostavno. 

Kar zadeva oskrbo s suro
vinami, jo lahko ocenimo 
kar dobro. Material prihaja 
v zadnjem hipu, kar pomeni, 
da mora biti vse usklajeno, 
sicer bi se  proizvodnja usta
vila. Večkrat pa imamo teža
v e  zaradi pritiklin (elastike, 

zakovice ...). V takih prime
rih pride do težav, s a j  se ar
tikli, ki še niso dokončani, 
mešajo z novimi artikli itd. 

v zvezi s kadrovsko zased
bo, na j  omenim, da j e  le-ta 
kar dobra; zlasti potem, ko 
se bodo nekatere vrnile s po
rodniškega dopusta, ne bi 
smelo biti težav. Lahko tudi 
rečem, da so tukaj izbrani 
ljudje, ki znajo svoje delo. 
Posebno j e  važno to sedaj, 
ko j e  toliko naravnih mate
rialov, ki jih sedaj uporablja
mo tako za zgornje dele kot 
za podlogo. 

Za delo j e  sedaj treba več 

Ob zaključku leta lahko z 
zadovoljstvom ugotavljamo, 
da je  proizvodnja na modni 
liniji potekala v vseh oddel
kih normalno. To pomeni, 
da nismo imeli večjih zasto
jev, ki  bi  onemogočali izpol
njevanje zastavljenih plan
skih nalog. 

Količinski plan izdelave 
obutve (montoži 617—618) 
840.000 parov smo do konca 
leta izpolnili. 

Kvaliteta je bila zadovolji
va  in  nismo imeli resnejših 
reklamacij, dovoljen izmet 
smo dosegli v višini 80% od 
planiranega. Ta razultat nas 
ne  sme zadovoljevati, saj  po
znamo zahteve po celoviti 
obravnavi kakovosti, kjer ne  
govorimo samo o tehničnih 
zahtevah kvalitete obutve, 
ampak o našem vsesploš
nem odnosu do kupca oziro
m a  poslovnih partnerjev. 
Vemo, da imamo pri tem še 
ogromne razerve. Upoštevali 
smo vse dobavne roke, saj  
smo se zavedali, da moramo 
ustreči kupcem, čeprav so 
imeli tudi nemogoče zahte

ve. Včasih je  bilo zaradi tega 
treba delati nadure, ki so j ih 
naši delavci v glavnem z ra
zumevanjem opravili. 

V predzadnji številki naše
ga časopisa j e  bilo prikaza
no, kot da so nadure odraz 
naše slabe organiziranosti v 
proizvodnih oddelkih, ven
dar to odločno odbijam. Naj
več nadur j e  bilo v izdeloval-
nicah zgornjih delov zaradi 
velike razlike v izdelavnih 
časih posameznih artiklov 
(tudi 1:3). V montažah pa j e  
do nadur prišlo zaradi izpol
njevanja rokov za posame
zne kupce, oziroma zaradi 
kompletiranja pošiljk po ro
kih odpreme. Dodatno delo 
j e  bilo potrebno tudi zaradi 
prepoznih naročil in s tem 
tudi zamude pri dobavah 
materiala. 

Struktura letošnje proiz
vodnje kaže, da smo kar 70% 
obutve izdelali za izvoz. V 
glavnem smo izdelovali žen
sko obutev vseh vrst, pribli
žno 15% pa j e  bilo tudi mo
ških nizkih čevljev. 

Večjih problemov z oskrbo 



KAKO U f T V H R j n m O  

nismo imeli, vendar pa j e  po
trebno stalno spremljanje 
določenih služb ali dobavite
ljev, da bi naša proizvodnja 
lahko potekala nemoteno, 
s a j  j e  le-ta brez večjih vmes
nih zalog. Pri tem imamo 
največ problemov z nesolid
nimi dobavitelji, kar  s e  odra
ža v netočnih dobavah po ko
ličini, kvaliteti in rokih. Pro
izvajalci repromaterialov so 
dolžni zagotoviti kvaliteto 
njaterialov, kot smo mi za 
obutev. V Alpini nekateri 
teoretiki zahtevajo stood
stotno vhodno kontrolo, ki 
P^jo  j e  nemogoče zagotoviti. dobaviteljev moramo 
?®.^vati, da so njihove po
šil jke neoporečne — to j e  no
vo spoznanje in pravilo, ki s e  
uveljavlja v razvitem svetu. 

z uvedbo »BLOK« sistema 
smo povečali plansko disci
plino in s tem skrajšal i  čas 
proizvodnje od razpisa do 
skladišča, istočasno pa zago
tovili, da s e  brez problemov 
kompletirajo pošiljke. 

O finančnem učinku ni po
trebno veliko pisati. Koordi
nacija z vodji oddelkov j e  
nujno potrebna, s a j  to zago
tavl ja  dnevno izvrševanje 
plana. 

Lani smo dokupili tudi več 
strojev za vse  oddelke; res  
niso vsi  stroji novi, so pa 
kvalitetni in dokaj sodobni. 

Ostaja  pa š e  vedno nekaj  
vprašanj  in dilem, kako na
prej, kako si zagotoviti 
»PROSTOR POD SONCEM«, 
o tem pa kda j  drugič. 

Marjan BOGATAJ 

Aktualni intprvjii 

Brizgana 
obutev 
ima 
perspektivo 

^Ogovarjamo se z vod jem tehnološke pripra
v e  dela modne obutve, k i  j e  odgovoren tudi za 
^ord inac i jo  n a  področju brizgane obutve, 

^rnardom Jesenkom 
^lo-žlv l jenje:  
Koordi, 
nekaj 1 

z izdelavo tovrstne obutve ste prevzeli p r e d ^ f ^  v zvezi 
nekaj meseci. Za iiakšno spremembo gre? 

^ r n a r d  Jesenito: 

Izbor j e  kar širok, posebno ugodno p a  je, če j e  še popust 

Lokacija prodajalne zanimivejša 
»Po novem letu prodajamo ne

koliko slabše kot smo pred praz
niki,« j e  zatrdil poslovodja pro
dajalne Škof j a Loka II. Janez 
Kavčič. 

»Prav škoda je, da ni snega; 
potem bi bila prodaja boljša. 
Najbolje prodajamo ženske se-
miš škornje, zelo slabo pa apre-
ski obutev. Zanimivo je, da do
bro prodajamo tekaške smučke 
in vezi. 

Čevljev za alpsko smučanje 
ne prodamo posebno veliko, sla
bo prodajamo moško visoko 
obutev (ker ni snega), medtem 
ko nizko moško obutev (Colora
do) prodajamo kar dobro. Priča
kujemo še kakšno obutev, ki bi 
pritegnila kupce. 

Sicer j e  prodajalna zelo lepo 
urejena, z zadostnimi zalogami 
vsakovrstnega blaga (tudi šport
ne opreme). Razmišljamo o bolj
šem zavarovanju blaga, s a j  ima-

Poslovodja Janez Kavčič 
mo s tem slabe izkušnje. Lokacija 
postaja zanimivejša, sa j  se tu
k a j  in v okolici oblikuje nek 
poslovni center, kjer bo veliko 
ljudi. To pa j e  za prodajalno 
dobro«, j e  še povedal Janez 
Kavčič. Nejko PODOBNIK 

jesenKo: 
da vedno sem zadolžen za tehnološko pripravo modne obutve, le 

nekatera dela prevzeli sodelavci. 
p r o i j ^  .'^eani obutvi j e  moja dolžnost koordiniranje priprav za 
komer 1''° ~ komerciale, plana priprave dela, proizvodnje — do 
vodni Moja vloga se nanaša bolj na usklajenost v zvezi s proiz-

i® potreben nekdo, ki stvari koordinira, 
^ l o  življenje: 
n ^ predvideva tudi kakšna razširitev tovrstne proizvodnje? 
w r ^ r d  Jesenko: 

mo taka možnost obstoja. Trenutno na dan sicer izdela-
2000 P^ov, v idealnih okoliščinah bi jih na teh strojih lahko tudi 
tnornio и-ж- P® za to morali imeti dovolj naročil, proizvodnja bi 

a biti ustrezno oskrbovana . . .  
j e  razm'^""^' U *̂dje brizgano obutev radi kupujejo tudi zato, ker 
j e  -рц .̂""Oma poceni, na tržišču pa j e  po našem mnenju primanjku-
Elafante'\ ™ sezono pomlad—poletje (zlasti poletno obutev tipa 

tudi na otroško obutev tovrstne izdelave. 

n _ 'fezno koordinacijo je potrebno prav gotovo veliko dela? 
gurnard Jesenko: 

dogovorf znotraj že omenjenega kroga morajo veljati zanesljivi 
spremila' pa so tudi ustrezne informacijske povezave za 
ve, ka j  g "j^P'^P'^o'^nGga procesa, da vsak, ki j e  vključen v to delo, 

Nejko PODOBNIK 

Naše čevlje lahko kupite tudi 
v Medvodah 

v Blagovnem centru Loke iz Škof je  Loke v Medvodah 
na športnem oddelku prodajajo tudi Alpinino obutev v konsi-
gnaciji. 

O tem sem s e  pogovarjal z vodjem blagovnega centra 
Viktorjem Erženom in poslovodkinjo oddelka za prodajo 
obutve Danico Manevski. 

Kot j e  čutiti, so naši poslovni partnerji zadovoljni s so
delovanjem z nami. Pogodba (kot običajno) omogoča delitev 
ustvarjalnega prihodka po posebnem ključu, tako, da vsak  
od partnerjev lahko kri je  svoje stroške. Pri tem j e  Alpina 
ekskluzivni dobavitelj. V zadnjih mesecih so najbolje proda
jali  ženske škornje, dobro pa tudi žensko in moško nizko 
obutev, medtem ko ponudbe otroške obutve Alpina nima. 

Sicer pa prodajalno trenutno prenavljajo iz športne 
prodajalne v pravo prodajalno tudi za prodajo ostalih v r s t  
obutve. 

Naši strokovnjaki pri tem pomagajo z načrti in vsi sku
p a j  upamo, da bo prodajalna š e  uspešnejša. 

Nejko PODOBNIK 



RAZGOVOR Zn UREDAIKOYO fflIZO 

Kako ocenjujete razmere v tovarni 
v letu 1992 i n  k a j  pričakujete 

od  leta 1993 
v razgovoru so sodelovali: 

David KONČAN iz SOI, Judita 
ČADEŽ-MIKULETIČ iz nabave 
in Romana ŠPAROVEC iz pri-
krojevalnice. Razgovor j e  vodil 
Nejko PODOBNIK, zapiske j e  
uredila Lidija KLEMENČIČ. 

Delo-življenje: 
Pogovarjamo se o razmerah v 

Alpini. Kaj  je  bilo lani dobrega, 
uspešnega, kaj  pa bi lahko oce
nili kot slabo, neustrezno, gle
dano z vašega zornega kota oz. 
delovnega mesta? 

Judita CADEŽ-MIKULETIC: 
No, pri nas se iz leta v leto po

javl ja jo isti problemi: majhne 
serije, kratki dobavni roki, raz
drobljena naročila; in to čutimo 
v nabavi, s a j  imamo zato proble
me pri dobaviteljih. Zaradi tega 
pa prihaja do velikih sprememb 
v proizvodnji, ker ne moremo 
pravočasno oskrbeti proizvodnje 
z materialom. 

Drug velik problem pa j e  pro
blem s plačili na domačem trgu, 
k jer  na finančnem področju vla
da popoln nered. Tovarne so za
dolžene, prilivov ni in zato se 
plačuje z nekajmesečno zamu
do. Vsak dobavitelj se seveda 
brani, da ne bi zašel v take teža
ve. Zato nam ne dostavijo blaga, 
če jim ne plačamo pravočasno 
oz. če ne poravnamo starih raču
nov. In spet se vse ponovi: mi ne 
dobimo materiala, proizvodnja 
ne more delati. Vsekakor pa mi 
nismo najslabši; veliko podjetij 
j e  slabših. Pri izbiri dobaviteljev vedno 
gledamo, da izberemo tistega, ki 
nudi ugodnejše plačilne pogoje. 
J e  pa res, da velike izbire nima
mo, gledamo predvsem na ceno 
in kvaliteto. Lani smo zelo veli
ko materiala uvozili, vendar pa 
so pri tem dodatne težave, ker 
materiala ni mogoče naročiti da
nes, jutri pa ga prevzeti; tu j e  tu
di carina in vse to zahteva še do
datno delo. 

Mislim, da j e  Alpina kljub 
vsem težavam v lanskem letu 
dobro poslovala. Tudi če so se 
problemi pojavili, smo jih skuša
li čim bolje in čim hitreje odpra
viti. 

Organizacijska povezanost 
med sektorji pa j e  še vedno pre
majhna. Računalnik je, na pri

mer, zelo koristen, vendar pa 
morajo biti uporabniki pazljivi, 
da res točno vnesejo podatke, da 
jih potem lahko koristno upora
bimo. 

Se pa velikokrat dogaja, da in
formacije o naročilih do nas pri
dejo prepozno. 

David KONČAN: 
Mislim, da z uporabniki raču

nalnikov po vsej  tovarni dobro 
sodelujemo, veliko nam poma
gajo tudi z raznimi predlogi. Se
d a j  uvajamo na računalniku tu
di razpis proizvodnje z uvedbo 
črtne kode. Črtno kodo trenutno 
uporabljamo samo v podjetju, 
potrebno pa se bo povezati tudi s 
svetom. Zaenkrat smo pri nas v 
fazi uvajanja, nekaj se črtno ko
do uporablja v proizvodnji, ne
k a j  v skladišču. S črtno kodo 
smo povezali tudi oddaljene 
obrate; s tem se prenašajo tudi 
podatki za osebne dohodke. 

Uveljavljamo pa tudi poveza
ve z zunanjimi informacijskimi 
mrežami, tako npr. smo že delno 
povezani z Rockportom, Norve
ško, težimo pa k temu, da bi se 
povezali s čim več partnerji. 
Trenutno pa j e  telefax za nas 
najpomembnejša povezava s 
partnerji. 

Judita ČADEŽ-MIKULETIČ: 
To, da dokumente za carinje

nje  lahko pošljemo po faxu na 
carino, j e  izjemno velika prido
bitev. To sicer ni trenutna prido
bitev, se pa sedaj šele v pravi 
meri kažejo njegovi pravi učin
ki. 

David KONČAN: 
Vsekakor bo za nadaljnje delo 

verjetno treba zamenjati tudi 
računalniško opremo. Nekateri 
terminali in osebni računalniki 
so že zelo stari, zato se večkrat 
pojavijo kakšne komplikacije. 

Pa tudi usposobljenost ljudi 
za to delo j e  pomembna, vsakdo 
mora poznati v sa j  osnove dela z 
računalnikom, da lahko vnaša 
podatke. Se pa včasih pojavljajo 
tudi napake in v takih slučajih 
priskočimo na pomoč. 

Moram pa reči, da se j e  kar 
dobro uvedlo tiskanje etiket za 
parske škatle. Te etikete vsebu
jejo tudi črtno kodo in vse ostale 
podatke, potrebne za osnovno 
predstavitev modela, ki j e  v 
škatli. 

Judita ČADEŽ-MIKOLETIČ: 
Glede na razmere bi lansko le

to ocenila kot izjemno dobro 
predvsem zaradi tega, ker smo 
jo  tako dobro »zvozili«. Če pogle
damo ostala podjetja, vidimo, da 
jih j e  precej neuspešno zaključi
lo poslovno leto. To j e  nedvomno 
največji dosežek leta. Še vedno 
smo dobivali plače, pa tudi naro
čila so še vedno prihajala. Vse to 
smo dosegli s skupnimi močmi, 
predvsem pa z dobrim odloča
njem vodstva podjetja. 

Romana SPAROVEC: 
Nisem še dolgo zaposlena, za

to bi lahko leto v primerjavi s 

prejšnjimi leti težko ocenila. V 
našem oddelku so se, na primer, 
delavci pritoževali le zaradi 
slabše kvalitete materiala. Nor
me so zaradi tega dosegali slab
še, prihranek pri materialu j e  
bil manjši, kar vse zelo vpliva 
na osebni dohodek. 

Na pazljivost pri delu in na 
težnjo k prihranku materiala pa 
veliko vpliva tudi novo točkova
nje. Vsak delavec si prizadeva, 
da bi čim bolje izkoristil materi
al in s tem več prihranil, ker se 
mu to pozna tudi pri plači. 

J e  pa na splošno velik pritisk 
na delavce tudi zaradi tega, ker 
j e  veliko delavk na porodniškem 
dopustu, ki jih morajo nadome
ščati. Včasih nastopi kakšna te
žava tudi zaradi strojev, ker ni 
nobene rezerve. 

Delo-življenje: 
Kaj  pričakujete od leta 1993 

na vašem delovnem mestu oz. v 
zvezi z nj im? 

Romana ŠPAROVEC: 
O tem, koliko bom imela dela 

v letošnjem letu, bi težko govori
la, s a j  delam na delovnem me
stu, za katerega se nikoli vna
prej ne ve točno, koliko dela bo. 
Kakšnih posebnih želja nimam, 
bi pa rada videla, da bi bilo čim 
manj napak, da bi bilo treba čim 
manj čevljev popraviti. Rada bi 
se  naučila delati tudi še k a j  dru
gega. 

David KONČAN: 
Želim si, da bi bilo leto 1993 

vsa j  približno tako kot prejšnje. 
Da bi imeli delo in vsa j  take pla
če kot lani. 

Kar zadeva strojno opremo, j e  
bila sicer pred leti že dopolnje
na, zato mislim, da bo potrebno 
nabaviti še programsko opremo. 

Judita ČADEZ-MIKULETIČ: 
Za leto 1993 so želim, da bi po

pravili vse napake, ki smo jih 
naredili lani. Želimo si čim več 
naročil, z daljšimi dobavnimi ro
ki, želimo si boljše povezanosti 
med strokovnimi službami. Želi
mo si tudi urejeno zakonodajo 
na področju financ, da bi lahko 
nemoteno poslovali s tujino. 

Delo-življenje: 
Vaši predlogi za izboljšanje 

dela in razmer v podjetju na
sploh? 

Judita CADEŽ-MIKULETIC: 
Vsi se bomo morah zavzeti za 

boljše pogoje dela. Zavedati se 
moramo, da smo vsi eno. Zato si 
moramo prizadevati, da bi delo 
čim bolje teklo. Treba bo delati 
natančno in kvalitetno. Potreb
no bo, da se bomo zavedali, da 
smo kot posamezniki odvisni od 
tovarne. 

David KONČAN: 
Moj predlog je, da bi znova 

uvedli premakljiv delovni čas. 
Kajti, kdor j e  navajen hoditi na 
delo ob 6. uri, j e  hodil prej in ho
dil zdaj; kdor pa tega ni navajen, 
pa tudi sedaj ne hodi ob 6. uri. 
Vratarji pa imajo na kupe dovo
lilnic za izhode in kup nepotreb
nega dela. Z uvedbo ur bi bilo 
vse bolj enostavneje. 

Kako pa j e  to pomembno za 
samo delo, pa ne bi govoril. 

Predvsem pa si večina želi, da 
bi ukinili delovne sobote, s a j  v 
Žireh tako delamo le še v Alpini. 

Judita ČADEZ-MIKULETIČ: 
Velikokrat se zgodi (zlasti v 

strokovnih službah), da bi bilo 
potrebno podaljšati delo za pol 
ure ali eno uro, pa se nam zdi 
nespametno prositi za nalog za 
nadure in tako stvar odložiš za 
naslednji dan. Velikokrat pa se 
zgodi, da prideš pogledat sredi 
popoldneva za kakšno stvar, za
radi čuta odgovornosti do podje
tja, pa zato nisi nič nagrajen. Bi
la bi za to, da se gibljiv čas res 
ponovno uvede. 

Romana SPAROVEC: 
Tudi jaz bi bila zato, da se 

uvede gibljiv delovni čas, kjer  j e  
to mogoče, in ukinejo delovne 
sobote. 

Ob koncu pogovora je  stekla 
beseda še o dveh aktualnih 
vprašanjih v Alpini. 

Prvo j e  bilo namenjeno pove
čanemu delu v šivalnici. Veliko 
ljudi se namreč sprašuje, če so 

(Nadaljevanje na 7. strani) 

Kako ocenjujete razmere v tovarni 
v letu 1992 i n  k a j  pričakujete 

od  leta 1993 
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Naš uspeh odvisen od 
nas i n  gibanj  n a  trgu 
s skupnimi močmi skuša

mo nadoknaditi zamujeno, 
bi lahko na NAJKRAJŠI 
NAČIN OCENILI MESEC 
NOVEMBER NA ŠPORT
NEM PROGRAMU. Rezultat 
— preko 80.000 parov posla
nih v izvoz in hkrati oskrba 
domačega trga — j e  sicer bil 
dosežen (kar j e  vredno vse 
pohvale), toda istočasno ve
l ja razmisliti, zakaj vedno lo
vimo zamujeno, za kakšno 
ceno. Kaj lahko storimo vsi, 
da se  nam to v prihodnje ne 
bo ponavljalo? Prepričan 
sem namreč, da to zmoremo. 

Čas pa neusmiljeno hiti. 
Naročila za proizvodnjo let
nega programa so zaključe
na, nekatere aktivnosti za 
zapolnjevanje zmogljivosti 
za pomlad 93 so še v teku, 
naše aktivnosti pa so že 
usmerjene v sezono 93/94. 
Kupcem j e  potrebno poslati 
kvalitetno izdelane vzorce 
ter se z njimi dogovoriti o ce
nah za naslednjo sezono. Ko
liko nam bo ostalo, j e  odvi
sno od razlike med ceno, ki 
nam jo prizna trg, in stroški, 
ki so potrebni za izdelavo (po 
enoti proizvoda). Tudi tu ve
lja: uspeli bomo, če bomo 
vlekli v isto smer in če bo 
vsak od nas prispeval k obli
kovanju konkurenčnega pro

dukta, ki nam bo prinašal že
leni rezultat. 

Cenovna pogajanja za se
zono 93/94 so bila tudi eden 
od pomembnih ciljev naših 
obiskov v Ameriki in Skan
dinaviji. V primerjavi z lan
skim letom j e  bil začetek le
tošnjih cenovnih pogajanj 
neprimerno težji. Znane te
žave, ki jih Evropa doživlja 
na področju tečajnih razlik, 
so seveda povzročile, da do
bavitelji težko določajo svoje 
cene. 

Drugi problem pa j e  tečaj 
drugih valut do nemške mar
ke, ki j e  osnova naši kalkula
ciji. Prav zaradi teh dveh 
dejstev bomo s cenami zav
lačevali do zadnjega trenut
ka. Obiske po posameznih 
državah pa smo izkoristili 
tudi za pridobivanje infor
macij o cenah konkurence in 
splošnem nivoju cen na po
sameznem trgu. 

Po mnenju našega distri
buterja v Ameriki s e j e  sezo
na 92/93 pričela bolje kot 
prejšnja. Brez napak seveda 
ne gre, toda splošno gledano 
so naši izdelki konkurenčni. 
Normalna sezona bi vplivala 
na nadaljnjo rast naše pro
daje na tem trgu. Cene za se
zono 92/93 so bile določene v 
delu, tako, da nas padec do-

Kako ocenjujete razmere v tovarni 
v letu 1992 i n  k a j  pričakujete 

od  leta 1993 
(Nadaljevanje s 6. strani) 
kooperanti res toliko cenejši, ali 
bi bilo morda bolje rešiti pro
blem zaposlitve oz. bolje izkori
stiti strojne in druge zmogljivo
sti. 

Skratka, kar zadeva delo s ko
operanti, bo treba še marsikaj 
urediti. 

Druga taka stvar pa j e  proces 
lastninjenja. Tu ne gre samo za 
to, da bomo nekaj dobili, marveč 
bo treba tudi ustvariti nek kapi
tal, če bomo hoteli k a j  imeti. Kot 
lastniki bomo morali sprejemati 
tako dobre kot slabe stvari. Če 
pogledamo, na primer, zasebna 
podjetja na Zahodu, vidimo, da 
ves ustvarjeni kapital vložijo v 
svoja podjetja in ga torej ne za
pravijo. Razdelitev premoženja 
še ne pomeni delitev kapitala, 
tega j e  potrebno še  ustvariti. Ve
lik napredek bomo pri nas dose
gli že s tem, če se bo spremenila 

: 
V Blagovnem centru Loka v Medvodah pravkar preurejajo 
športno prodajalno za specializirano prodajo športne obu
tve. 

larja poleti ni prizadel. Tre
nutno j e  dolar na lanskoletni 
ravni. Ocenjujemo njegovo 
rast, zato smo tudi cene za
ključili v dolarjih. 

Tudi distributerji v Skan
dinaviji so z začetkom sezo
ne zelo zadovoljni. Ker pri 
njih sezona traja praktično 
do Velike noči, ocenjujejo, 
da bodo v stabilnih vremen
skih razmerah lahko prodali 
naročeno blago, naročili še 
dodatno in pomagali pri či
ščenju stare zaloge tekaške 
obutve. Do tu vse dobro, skr
bi pa se začnejo ob primerja

vi tečajev njihovih valut z 
nemško marko, kjer se nor
veška krona še kar dobro dr
ži, švedska krona j e  devalvi
rala za več kot 15%, najslab
še pa j e  s finsko marko, ki j e  
v primerjavi z nemško mar
ko zmanjšala vrednost za 
preko 25%. Z distributerji 
smo se dogovorili za pokriva
nje  določenega dela tečajnih 
razlik za nazaj, cen za na
prej pa iz že omenjenih ra
zlogov še nismo določili. To 
j e  naloga, ki nas še čaka. 

Boris MARKEU 

Novoletne žel je  — novoletni utrinki 

miselnost ljudi, da bodo res rav
nali kot lastniki. Sedaj se pre
malo zavedamo, da j e  družbeno 
premoženje pravzaprav naše 
premoženje. J e m a l o  so nagra
jeni tisti, ki pazijo, ki so skrbni, 
v primerjavi s tistimi, ki jim j e  
vseeno, kako s stvarmi delajo in 
koliko zapravijo. Vprašanje pa je, če j e  osebna 
ocena pravo merilo za merjenje 
razultatov dela. 

ZAKLJUČEK: 
Prav škoda je, da se razgo

vora niso (mogli) udeležili 
vsi vabljeni, s a j  bi imeli še 
bolj večstranske ocene raz
mer, pa tudi več mnenj o 
tem, kako delati naprej. Ka
korkoli že, smo na prelomni
ci, ki jo bomo morali znati 
premostiti. Tisti, ki ne bo 
znal »čez most, bo štrbunknil 
v vodo«. 

Robert Kramperšek — 634 
— predelava termoplastov 

— ugodne snežne razmere 
in trženje v zvezi s tem 

— več posluha naše nove 
vlade za velike izvoznike 

— odkritejše medsebojne 
odnose 

Martina Bačnar — kontro
la v 635 

da bo manj slabo izdelane 
obutve 

— da bo lastninjenje čim 
bolj pravično 

— stabilen tolar 

Ivo Milardovič — 634 — 
montaža šal 

— da bi bila Alpina uspe
šna, 

— da bi bil v Alpini in zu
naj  nje  uspešen tudi jaz, 

— da bi nas na koncu leta 
obdarili Miklavž, Božiček, 
Dedek Mraz (p. s. če že ne bo 
volitev) 

^ C f u s u f t e  

»NOVO LETO« — besedi 
povezani z dobrimi željami, 
mogoče upanjem po nečem 
novem, boljšem, drugačnem. 

A tudi besedi, ki pomenita 
prelomnico, slovo od nečesa, 
kar j e z a  nami in snidenje s 
prihodnostjo. 

Kaj smo storili? Kako de
lati? 

Odgovori na ti dve vpraša
nji  so izhodišča za: »KAKO 
NAPREJ?« 

Lepo si j e  ob Novem letu 
vedno znova zaželeti stvari, 
ki bi jih radi imeli, vendar 
pa so samo želje premalo. 
Vsa dejanja in dogodki so 
odvisni od našega mišljenja 
in ukrepanja, torej j e  od nas 
samih odvisno, ali bomo de
jansko nekaj naredili in s 
tem dosegli tisto, kar si želi
mo. Vedeti moramo, da niso 
okoliščine tiste, ki krojijo 
naše življenje, ampak j e  po
memben naš odnos do okoli
ščin. 

Iz FRS 
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Projekt razvoja kadrov 
— pot k uspešnemu 
delu in načrtovanju 

kariere 
v razvitih državah že od sredine sedemdesetih let pod

jetniški razvoj ne  gradijo več le na novih tehnologijah kot 
osnovnih nosilcih razvoja, ampak dobivajo vedno večjo vlo
go tudi kadri. To postavlja v ospredje skrb za razvoj člove
ških potencialov in  spodbujanje načrtovanja osebnega raz
voja posameznikov. Z načrtovanjem kariere posamezniku 
začrtamo možnost njegove poklicne poti, po drugi strani pa 
ga usmerjamo k delu, v katerem bo uspešnejši. Zadovoljstvo 
pri delu pa je močan vzvod sproščanja človekove ustvarjal
nosti. 

Prilagodljivost spremembam postaja vedno bolj  
pomembna prednost sodobnih podjetij. Ključni dejavnik 
odzivnosti in prilagodljivosti izzivom iz okolja pa so ljudje. 
Načrtovanje kariere, kot poti stalnega spreminjanja samega 
sebe, prav gotovo pripomore k temu. 

Zdi se, da sedanja globoka 
družbeno gospodarska kriza 
ni najbolj naklonjena uvelja
vljanju novih razvojnih za
sukov na kadrovskem po
dročju. Soočamo se namreč z 
nelikvidnostjo, z zamuja
njem v razvojnem ciklusu, 
negotovosti so ob stečajih 
mnogih podjetij; vse to prav 
gotovo ni naklonjeno dolgo
ročni kadrovski razvojni 
strategiji. Kljub vsem teža
vam pa moramo imeti pred 
očmi dejstvo, da je  osnovna 
skrb podjetja, da stalno 
usposoblja vodje za nov na
čin dela oz. nov stil vodenja, 
za pripravo novih mladih 
ekip sposobnih menedžer-
jev, za razvoj motivacijskih 
mehanizmov, ki bodo sode
lavce sproščali in jih spdobu-
jali k stalni inovativnosti in 
ustvarjalnosti v procesu 
dela. 

Bistveno pri kadrovski de
javnosti j e  priprava in uspo
sabljanje sodelavcev za stal
no spreminjanje samega se
be, za naglo reagiranje na 
spremembe in izzive okolja. 
Prav to pa je  ena bistvenih 
sestavin podjetniške razvoj
ne, proizvodne in poslovne 
filozofije. Vse to pa vodi k 
spremenjeni vlogi kadrov
ske službe, ki naj ne bi bila 
več le personalna služba, 
ampak bo morala postajati 
vse bolj razvojna služba, 
kjer  bo v ospredju skrb za 
razvoj človeških potencialov. 
Tako bo morala kadrovska 
služba imeti funkcijo stroko
vne podpore kadrovskim 
odločitvam vodstva podjetja. 

Pomembno pa j e  tudi stro
kovno sodelovanje kadrov

Ustrezen in uspešen kader si 
bomo zagotovili le z načrto
vanim pridobivanjem zna
n ja  in načrtovanjem kariere 
posameznika. 

Zato se tudi pri nas loteva
m o  pred leti že začetega pro
jekta razvoja kadrov, ki ob
sega sistem spremljanja, na-

kodrov/ke 
nevUe 

ske službe pri osebnem po
klicnem oz. strokovnem raz
voju zaposlenih, pri spodbu
janju njihovih interesov, za 
načrtovanje kariere in pri
pravljenosti podjetja, da jim 
pri tem vsestransko pomaga. 

Zavedati se moramo, da se 
načrti razvoja kadrov in 
skrb za načrtovanje karier 
izpeljuje iz strateških raz
vojnih usmeritev podjetja. 
Ključni elementi strateških 
planov podjetja so; strategija 
poslovnega razvoja, razvoj 
poslovodstva skupaj s podje
tniško kulturo ter razvoj go
nilnih sil podjetja. Kadrov
ska politika in kadrovska de
javnost sta torej sestavini 
oz. lahko rečeno kar ključni 
točki naštetih bistvenih ele
mentov strateških planov 
podjetja. Te podloge mora 
oblikovati poslovodstvo, ka
drovska služba pa j e  v stro
kovno pomoč s tem, da pri
pravi programe razvoja so
delavcev od željene ciljne 
kadrovske strukture. Pose
ben poudarek pa bo potreb
no dati načrtovanju razvoja 
projektnih skupin, razvojnih 
jeder, vodij profitnih centrov 
itd. 

Načrtovanje razvoja člo
veških potencialov torej ni 
nekakšna modna novost na 
področju kadrovske dejav
nosti, ampak postaja tudi pri 
nas sestavina strateškega 
planiranja in  razvojnega po-
slovodenja. Spoznanje, da so 
l judje ključnega pomena za 
razvoj in  uspeh podjetja, pa 
je  tudi ena od vodil, da pri
čnemo z načrtnim spremlja
njem strokovnega in  delov
nega potenciala zaposlenih. 

Zaposlovanje delavcev — ven
dar v nekoliko manjšem številu, 
se j e  nadaljevalo tudi v mesecu 
novembru. Zaposlili smo 3 nove 
delavce, v mesecu januarju 1993 
pa se j e  zaposlilo 8 novih delav
cev. Z delom pa j e  v mesecih no
vember in december 1992 ter ja
nuar 1993 prenehalo kar 15 de
lavcev. 

Z delom v neposredni proiz
vodnji so začeli: v obratu Šent-
jošt Marija Kozjek, v obratu na 
Colu Ksenija Vidmar, v mesecu 
novembru 1992, v mesecu janu
ar ju  1993 pa še: Marija Čuk, Mit-

črtovanja in priprave zapo
slenih za uspešno delo. Na
men tega projekta pa je  tudi 
uskladiti sposobnosti, ambi
cije in želje posameznika s 
potrebami in cilji podjetja. 

Marta MLINAR 

j an Černigoj, Benjamin Plesni-
čar, Nataša Samec, Izidor Baje 
in Marjan Faganel. 

V prodajalni Maribor j e  z de
lom za določen čas v novembru 
pričela Andreja Sušnik. V janu
ar ju  1993 j e  delo po prihodu iz 
TO nastopil Igor Zakelj, v raz
vojno pripravljalni službi pa j e  z 
delom pričel Ciril Erznožnik. 

V mesecu novembru in de
cembru 1992 so prenehali delati: 
Jože Jereb, Stanko More, Janko 
Jesenko, Bernarda Filipič in 
Anita Sedej, iz oddelkov v Žireh. 
Prav tako so prenehali delati 
Marjetka Rupnik iz obrata Col, 
Ifeta Omerovič iz obrata Gore
n ja  vas, Martina Kokelj iz obra
ta Šentjošt, Branka Sebalj iz 
obrata Rovte in Stane Tušar iz 
prodajalne Ljubljana I. Iz oddel
kov v Žireh so v mesecu januar
j u  1993 odšli na služenje TO na
slednji delavci: Štefan Mavri, 
Stanko Jereb, Andrej Oblak, Ro
land Plantan in Damijan Poljan-
šek. irma  DOLENC 

OB VSTOPU NA NOVO ŽIVLJENJSKO POT 
sodelavkam Marinki Reven, Renati Pregelj, Brigiti Bo

gataj, Jožici Pregelj in Mihaeli Grdadolnik iskreno čestita
mo. V zakonu jim želimo mnogo medsebojnega razumeva
nja, sreče in zadovoljstva, zdravja ter dobre volje ob prema
govanju vsakdanjih težav, ki jih prinaša življenje. 

OB ODHODU V POKOJ: 
Dolgoletnima sodelavcema Jožetu Jerebu in Stanku Mo-

retu, ki sta v mesecu novembru odšla v pokoj, želimo pred
vsem mnogo zdravja, zadovoljstva in razumevanja v doma
čem krogu, na prehojeno delovno pot pa lepe spomine. 

Frančiški Kunstel j  v slovo 
Poslednje slovo smo iz

rekli v začetku januarja 
leta 1993 tudi naši dolgo
letni upokojenki Franči
ški Kunstelj, rojeni leta 
1914. V Alpini je  svojo de
lovno pot začela aprila 
1947 kot polkvalificirana 
delavka, kasneje ji je  bila 
leta 1966 priznana inter
na kvalifikacija za pri-
krojevalko gornjih delov 
obutve. Vseskozi je  opra
vljala delo v izdelovalnici 
gornjih delov obutve — 
do upokojitve v oktobru 
1968. 

Leta hitro minevajo, ta
ko je  prehitro minila tudi 
življenjska pot naše upo
kojenke Frančiške Kun

stelj. Sočustvujemo z do
mačimi — vsi ki smo 
Frančiško Kunstelj po
znali, pa jo bomo ohranili 
v dobrem in  lepem spo
minu. 
y v r w v j r  ' 
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V slovo Valentinu Novaku 
novni šoli končal pokli
cno šolo za čevljarja, leta 
1967 pa je opravil še stro
kovni izpit za visokokva-
lificiranega izdelovalca 
zgornjih delov obutve. Z 
delom je v Alpini pričel 
leta 1952 kot kvalificiran 
čevljar. Pridobil si je veli
ko izkušenj, ki jih je pri 
kasnejših razporeditvah, 
tako na kontroli kot pri 
vodenju izmene lahko do
bro izkoristil. Najdlje je 
delal v prikrojevalnici, iz 
tega oddelka je tudi odšel 
v pokoj. 

Nekdanjega sodelavca 
in upokojenca Alpine bo
mo ohranili v lepem spo
minu. 

Sredi meseca novem
bra smo se za vedno po
slovili od našega pred ne
kaj leti upokojenega de
lavca Valentina Novaka. 

Valentin Novak je bil 
••ojen leta 1930 in je po os-

Sodelavca Staneta Tušarja n i  več  

Zahrbtna bolezen je 
premagala vedrino in do
bro voljo našega dolgolet-
î Gga sodelavca Staneta 
Tušarja, poslovodjo pro
dajalne Ljubljana I. Sta
ne Tušar je bil rojen maja 
1935 v Hotovljah pri Po
ljanah. Najprej se je izu
čil za čevljarskega pomo
čnika, septembra leta 
1959 pa je opravil stroko
vni izpit za kvalificirane
ga delavca v trgovini za 
obutev pri tedanji Trgov
ski zbornici Kranj. Zaradi 
prizadevnosti in vestnosti 
niu je bila v letu 1981 in
terno priznana z delom 
pridobljena delovna 
zmožnost za opravljanje 
Poslovodskih del. 

Svojo d e l o v n o  pot  j e  
Stane Tušar začel leta 

1954 v Kmetijski zadrugi 
Poljane. Po odsluženem 
vojaškem roku se je v me
secu aprilu leta 1958 za
poslil v Alpini kot proda
jalec obutve v Ljubljani. 
Delo prodajalca je opra
vljal v vseh prodajalnah 
obutve v Ljubljani. Marca 
1970 je Stane Tušar prev
zel vodenje prodajalne 
Ljubljana L in bil zaradi 
organizacijskih spre
memb, vestnosti in spo
sobnosti premeščen po 
vseh prodajalnah po Lju
bljani. Od ustanovitve oz. 
pričetka poslovanja nove 
prodajalne v Ljubljani na 
Ajdovščini je v septembru 
1987 zopet prevzel vode
nje te prodajalne in dose
gal lepe uspehe pri delu 
prodajalne. Bolezen je 
septembra lani onemogo
čila Stanetu, da bi še pri
hajal na delo. Pretreseni 
smo obstali ob novici, da 
je konec novembra bole
zen Staneta Tušarja do
končno premagala in da 
ga ni več med nami. 

Vedno dobrovoljni Sta
ne Tušar nam bo za ved
no ostal v dobrem spomi
nu. 

Jože Peternelj v Ljubljani 
i 65. letnici našega slikarja Jožeta Peternelj a — Mausar-

P''jpravili v Slovensko kmetijski banki v Ljubljani raz-
Sedej del, ki jih je na odprtju predstavil dr. Ivan 

i ^ prireditev ob začetku razstave je  bila zanimiva, sa j  sta 
g lP°P®®trila dramska igralca Marko Okorn in Marjana Bre-

brala odlomke iz avtorjevih romanov. 
udi sicer j e  bila razstava zelo uspešna in dobro obiskana. 

Nejko PODOBNIK 

Dfl YEfflO 
Veri Verbič v slovo 

v drugi polovici mese
ca decembra smo se po-
slednjič poslovili od naše 
upokojenite Vere Verbič, 
rojene leta 1921. 

V Alpini je pričela dela

ti oktobra 1956. leta v 
skladišču končne obutve 
kot knjigovodja izdelkov, 
od decembra 1960 je 
opravljala delo fakturista, 
od marca 1967. leta dalje 
je v prodajni službi opra
vljala delo vodje faktur
nega oddelka, do julija le
ta 1969, ko je bila invalid
sko upokojena. 

Vera Verbič je vsa leta 
delo v tovarni vestno 
opravljala, od upokojitve 
dalje je živela mirno in 
zadovoljno. Vsi, ki smo jo 
poznali, jo bomo pogreša
li in ohranili v lepem in 
trajnem spominu. 

Vi l jemu Kavčiču v slovo 

v začetku decembra 
nas je presenetila vest, da 
je za vedno odšel od nas 
naš dolgoletni upokoje
nec Viljem Kavčič, rojen 
leta 1917. Viljem Kavčič 
je končal obrtno šolo za 
mesarja, v Alpini pa mu 

je bila priznana srednja 
strokovna usposoblje
nost. V Alpini je pričel 
delati februarja 1949 naj
prej v skladišču izgoto-
vljene obutve, kasneje je 
nekaj let opravljal delo 
personalnega referenta, 
leta 1952 pa je bil pono
vno razporejen na delo v 
skladišču dokončane 
obutve, od koder je sep
tembra leta 1969 tudi od
šel v pokoj. Viljema smo 
mnogi poznali kot šport
nega delavca, saj je bil 
več let predsednik Judo 
kluba Alpina. 

Dolgoletna upokojenca 
Alpine Viljema Kavčiča 
bomo ohranili v trajnem 
spominu. 

V slovo Leandru Kavčiču 
vljal zahtevna dela v 
montažnih oddelkih, leta 
1966 mu je bila priznana 
interna kvalifikacija za 
visokokvalificiranega iz
delovalca spodnjih delov 
obutve in tako je leta 1967 
pričel opravljati delo 
kontrolorja končnih iz
delkov pri različnih vr
stah izdelane obutve. Pri 
delu je bil zanesljiv in do
ber delavec, svojo delo
vno pot v Alpini pa je za
ključil leta 1977, ko se je 
starostno upokojil. Lean-
dra Kavčiča, nekdanjega 
dolgoletnega delavca Al
pine, ni več med upoko
jenci Alpine. Spominjali 
se ga bomo kot dobrega 
in  prizadevnega delavca, 
ki ga je smrt prezgodaj iz
trgala iz vrst naših upo
kojencev. 

V prvi polovici januarja 
1993 smo se za vedno po
slovili tudi od našega 
upokojenca Leandra 
Kavčiča, rojenega leta 
1924. Leander Kavčič je z 
delom v Alpini pričel v 
prvih letih obstoja — to je 
leta 1947 kot kvalificiran 
čevljar. Vseskozi je opra-



Nov zdravstveni d o m  v Žireh 
Zadnje dni  novembra so se 

pričela prva gradbena dela 
za novo zdravstveno postajo 
v Žireh. 

Želje in predvsem potrebe 
po novih prostorih so bile 
izražene vsaj dve desetletji, 
vendar do realizacije prihaja 
šele sedaj, ko so na  pohodu 
tudi velike spremembe v si
stemu zdravstvenega var
stva. 

Pred več kot tremi leti je  
pričel z delom gradbeni od
bor, ki je  pripravil prve os
nutke projekta. Kot izhodi
šče so vzeli obstoječo ZP v 
Gorenji vasi. Cas in  nove 
zahteve so pokazale, da  je  
zamišljen projekt prevelik in 
neracionalen, zato so bile 
potrebne mnoge spremembe 
in  se je  prvotno planirana 
površina zmanjšala skoraj 
trikrat. Cena je  tako postala 
za investitorja, to je  občino 
Skofja Loka, bolj  sprejemlji
va. 

Nova ZP bo postavljena 
kot nadaljevanje sedanje le
karne, s katero bo neposred
no povezana in na j  bi  tudi 
arhitekturno predstavljala 

zaključeno celoto. V dveh 
etažah bosta dve splošni am
bulanti (ena lahko prirejena 
potrebam otroškega dispan
zerja), večnamenska ambu
lanta, zobna ambulanta, 
patronaža in vsi potrebni 
spremljajoči prostori. Pro
stor na  podstrešju b o  prime
ren za morebitno kasnejše 
širjenje dejavnosti. 

V času priprav na gradnjo 
je  bilo potrebno mnogo do
kazovanja, prepričevanj, od
stopanj, vendar v cilju, da 
nova zdravstvena postaja bo. 

Po javnem razpisu, ki je 
bil objavljen v Uradnem li
stu, j e  prispelo 10 pisnih po
nudb. Komisija je  izbrala 
najbolj  ugodnega izvajalca 
— SGP Tehnik in Lokainvest 
kot nadzorni organ. 

Zdravstvena postaja n a j  bi  
bila zgrajena do jeseni 1993. 
V tem času bo potrebno najti 
še sredstva za pohištveno in  
medicinsko opremo. Verja
mem, da bo tudi to vprašanje 
v kratkem razrešeno in se 
bomo lahko Žirovci veselili 
nove pridobitve. 

dr. Dušan SEDEJ 

T r a f i k a  »Kocka« j e  v začetku  n o v e m b r a  o d p r l a  s v o j a  
vrata.  Lastnica Irena  M u r  n a m  j e  poveda la,  d a  b o  t u  m o ž n o  
p o  u g o d n i h  c e n a h  k u p i t i  v e l i k o  raz l i čn ih  igrač, g o s p o d i n j 
s k i h  s tro jčkov  i n  d a r i l  z a  v s e  pri ložnost i .  Prodaja l i  p a  b o d o  
t u d i  cigarete, časopise, rev i j e .  

Pri  v e č j i h  n a k u p i h  d o b i t e  čepico a l i  m a j i c o  z n a p i s o m  
Kocka,  p lačate  p a  l a h k o  z d v e m a  č e k o m a .  

štirideset let pozneje 
ali Vojakova tožba 
je spet nov roman Jožeta Petemelja — Mausarja, ki je pred 
kratkim izšel pri založbi Pegaz v Ljubljani (založbo vodi naš 
rojak Nace Naglič). Gre za roman, ki z nepristranskim odno
som in tudi iz časovne razdalje večih desetletij ponovno od
kriva travme iz naše narodnoosvobodilne vojne. 

Že geografski okvir nekako opredeljuje tudi ljudi in s tem 
vzpostavi dva nasprotna tabora, ki za razliko od mnogih 
prejšnjih knjig iz tega časa nista ne brez napak in ne brez do
brih strani. Resnični dogodki so pisatelju gradivo in predivo, 
iz katerega spleta zanimivo zgodbo. Nejko PODOBNIK 

ČRNA PIKA 

Mlin ponovno »melje« 
P r a v  v prv i  hiši  v smer i  Račeva—Smreč je  v Lavrovcu j e  

Peter  J e s e n k o  pred kra tk im postavil  novo hišo, n a  mestu,  
k j e r  s o  bi le  n e k d a j  ž e  mlin, žaga,  kovači ja,  p a  tudi gosti lna.  
V č a s i h  s o  t e j  domačij i  rekl i  Pri  Malnarčku.  Z novim letom s o  
odprli  domači j sko  u r e j e n  bi fe,  k i  pr i jazno s p r e j e m a  t a k o  do
m a č e  gos te  kot  mimoidoče. Zaenkrat  priporočajo predvsem 
domače klobase.  

»Načrti s o  seveda  tudi; j e  p a  v s e  odvisno od r a z m e r  in 
p o v p r a š e v a n j a  gostov,« j e  š e  povedal Peter  Jesenko.  

N e j k o  PODOBNIK 

Spet  o p o z a r j a m o  n a  n a š o  neure jenost ,  tokrat  n a  p o d r o č j u  
p r o m e t n e  s ignal izac i je  

Peter J e s e n k o  v s v o j e m  
b i f e j u  

j e  »DELO-ŽrVUENJE 
glas i lo  A l p i n e  Žiri. 
Ure ja  g a  u r e d n i š k i  o d b o r :  
J a n a  Erznožn ik,  Bogo  Fi-
lipič, H e l e n a  I ^ v č i č ,  
S l a v k o  Kristan,  T a t j a n a  
P i m a t ,  Si lva  Pivk,  N e j k o  
P o d o b n i k  — g l a v n i  i n  o d 
g o v o r n i  u r e d n i k .  
Nak lada:  2.000 i zvodov.  
Fotograf i ja :  Brigita Z e m -
Ijarič. 
T i sk :  Goren j sk i  t i sk  
K r a n j .  


